
RADA G M I N Y 
Wielka Nieszawka 

Protokol nrXVin/2016 
z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, ktora odbyla sî  w dniu 27 kwietnia 2016 roku 

w godz. od 9:00 do 11:05 w Osrodku Kultury w Malej Nieszawce 

Obecni wg list obecnosci stanowiycych zalyczniki nr 1 i nr 2 do protokoiu. 

Proponowany porzadek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia: 
a) stwierdzenie quorum, 
b) przyj^cie porzydku obrad. 

2. Przyj?cie protokoiu z XVII sesji, ktora odbyla si? w dniu 23 marca 2016 roku. 
3. Rozpatrzenie projektow uchwal w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania fmansowego za 2015 r. Gminnej Biblioteki Publicznej (druk nr 
1), 

b) zatwierdzenia sprawozdania fmansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Osrodka 
Zdrowia w Wielkiej Nieszawce za 2016 rok (druk nr 2), 

c) ustalenia oplaty za wod? i oplaty za odprowadzanie sciekow (druk nr 3), 
d) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala 

Nieszawka (dz. nr 389/20) (druk nr 4), 
e) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala 

Nieszawka (dz. nr 291/6) (druk nr 5). 
4. Ocena zasobow pomocy spolecznej na rok 2015 dla Gminy Wielka Nieszawka (druk nr 6). 
5. Sprawozdanie z realizacji programu wspolpracy Gminy Wielka Nieszawka z organizacjami 

pozarzadowymi za rok 2015 (druk nr 7). 

Przerwa 

6. Informacja z dzialalnosci Komisji mi?dzy sesjami - referujy przewodniczacy Komisji. 
7. Informacja Przewodniczycego Rady Gminy z realizacji podj?tych uchwal. 
8. Interpelacje i wolne wnioski. 
9. Zakohczenie sesji. 

Ad. 1 
a) XVIII sesĵ  Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyi Przewodniczacy Rady Gminy 
Ireneusz Smiechowski. Na wst?pie powital Pana Wojta, Pana Sekretarza, Paniy Skarbnik, Panic i 
Panow Radnych, oraz zaproszonych gosci. 
Przewodniczacy stwierdzil, ze w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 14 
(nieobecna radna Agnieszka Wrzesihska), co oznacza, ze jest quorum i Rada jest wladna do 
podejmowania uchwal, stanowisk i opinii. 
b) Nast?pnie Przewodniczacy Rady poprosil o zglaszanie uwag do porzydku posiedzenia, ktory 
radni otrzymali z materialami na sesj?. 
Radny Michal D^browski - poprosil o przesylanie protokoiu z poprzedniej sesji wraz z 
materialami na sesj?. 
Wi?cej uwag nie bylo. 
Przewodniczacy poddal pod giosowanie porzadek obrad XVIII sesji Rady Gminy. Za jego 
przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych si? nie 
bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la porzadek obrad 
XVII sesji jednoglosnie. 

Ad. 2 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze wedlug jego wiedzy do dnia biezycego do godz. 8:30 
nie wplyn?ly do biura Rady Gminy zadne uwagi co do tresci protokoiu z XVII sesji, ktora odbyla 
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si? w dniu 23 marca 2016 r. W zwiyzku z tym poddal pod giosowanie przyj?cie protokoiu z XVII 
sesji w przedstawionej tresci. Za go przyj?ciem glosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie 
bylo, glosow wstrzymujycych si? nie bylo. Przewodniczq.cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania 
protokol z XVII sesji zostal przyj?ty przez Rad? Gminy jednoglosnie. 

Ad. 3 
a) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 1 przedstawiono projekt uchwaly 
dotyczctcy zatwierdzenia sprawozdania fmansowego za 2015 r. Gmiimej Biblioteki Publicznej w 
Malej Nieszawce, zgodnie z ustawE). o samorzydzie gminnym i ustawy o rachunkowosci. Srodki 
fmansowe na prowadzenie dzialalnosci statutowej biblioteki pochodz^^ z budzetu gminy. W 
okresie sprawozdawczym dotacja wyniosla 112.000,00 zl. Bilans na dn. 31 grudnia 2015 r. 
zamknyl si? po stronie aktywow i pasywow kwoty 98,26 zl . Rachunek zyskow i strat za rok 
obrotowy zamknt^l si? zyskiem netto w wysokosci 98,26 zl . Zysk netto za 2015 rok w kwocie 
98,26 zl zostanie przeznaczony na wydatki biezyce w 2016 r. Sprawozdanie zostalo przedstawione 
w formic tabularycznej, ze szczegolowymi objasnieniami. Na ewentualne pytania odpowiedzi 
udziely obecne na sali Pani Maria Miloszewicz, dyrektor biblioteki i Pani Miroslawa 
Mierzwihska, skarbnik gminy. Wojt wniosi o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczacy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca Komisji Aniela Grela - poinformowala, ze komisja zaopiniowala sprawozdanie 
pozytywnie. Zapytala, dlaczego w kosztach nie uj?to wynagrodzenia pani sprzytajycej. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze budynek, w ktorym znajduje si? m.in. 
biblioteka, nalezy do gminy. Jak wczesniej informowal, biblioteka utrzymuje si? z dotacji 
z budzetu gminy, wi?c nie jest istotne, w jakiem paragrafie budzetu jest zapisane to 
wynagrodzenie. Wyodr?bnienie kosztow sprzytania biblioteki, wymagaioby podpisania osobnej 
umowy na ulamkowy cz?sc etatu. 
Przewodniczacy Rady otworzyi dyskusj?. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - zapytal dyrektor biblioteki, jakie sy potrzebne srodki na 
dodatkowe dzialania, tak aby zach?cic dzieci i mlodziez do przychodzenia do biblioteki i do 
czj^ania ksiyzek w dobie komputerow i Internetu. 
Dyrektor Maria Miloszewicz - odpowiedziala, ze gdyby znalazly si? srodki, biblioteka 
organizowalaby wi?kszy ilosc spotkan autorskich i zaj?cia biblioteczne w czasie ferii. Przydalaby 
si? rowniez wymiana sprz?tu. Srodki na zakup ksiyzek sy wystarczajyce, chocby ze wzgl?du na 
warunki lokalowe. W tej chwili trudno juz pomiescic na regalach wszystkie ksiyzki. W budzecie 
na 2016 r. zalozono pewne srodki na wymian? cz?sci regaiow, ale dopiero w II poiowie roku 
okaze si?, czy nie b?dzie nieprzewidzialnych wydatkow, jak chocby wzrost kosztow energii czy 
koszt naprawy sprz?tu. 
Radna Malgorzata Wieczerzak-Malysz - zapytala, czy koszt energii wykazany w sprawozdaniu 
dotyczy tylko biblioteki czy calego budynku. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze jest to koszt uj?ty w pozycji zuzycie materialow 
i energii dotyczy calego budynku. 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - zauwazyl, ze badania wykazaly, iz w 2015 r. tylko 
40% spoleczenstwa przeczytalo chociaz 1 ksiyzk?. Winy za ten stan rzeczy obarcza si? szkoly, 
ktore nie wpajajy mlodziezy nawyku czytania ksiyzek. Zapytal, czy w bibliotece wzrasta czy 
spada odsetek czytelnikow. 
Dyrektor Maria Miloszewicz - odpowiedziala, ze stan czj^elnictwa w gminie od paru lat 
utrzymuje si? na stalym poziomie. Syminimalne wzrosty, spowodowane pojawianiem si? nowych 
mieszkahcow. Pocieszajyce jest to, ze coraz wi?cej rodzicow zapisuje dzieci do biblioteki. 
Problem spadku czytelnictwa jest problemem ogolnopolskim. Co roku w sprawozdaniu z 
dzialalnosci biblioteki wykazuje si? liczb? ok. 450 czytelnikow, nie sy brane do statystyki osoby, 
ktore nie wypozyczajy ksiyzek, a zglaszajy si? do biblioteki w celu uzyskania informacji. 
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Czytelnikow byloby wi?cej, ale np. starsi mieszkancy z Cierpic ze wzgl?du na lokalizacj? 
biblioteki nie sy w stanie sami do niej dotrzec. 
(doszla radna Agnieszka Wrzesinska, na Sali obecnych jest 15 radnych). 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - zapytal o wspolprac? biblioteki ze szkolami. 

Dyrektor Maria Miloszewicz - stwierdzila, ze wspolpraca uklada si? bardzo dobrze. 13 maja 
odb?dzie si? spotkanie autorskie dla dzieci ze szkoly w Malej Nieszawce w Osrodku Kultury, 
planuje si? tez nast?pne dla dzieci ze szkoly w Cierpicach w szkole. W lutym biblioteka 
zorganizowala warsztaty literacko-plastyczne dla uczniow gimnazjum. Organizowane sy wspolne 
konkursy, Biblioteka wspolpracuje rowniez z teatrem. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod giosowanie uchwal? Nr XVIII/93/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 kwietnia 2016 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
fmansowego za 2015 r. Gminnej Biblioteki Publicznej w brzmieniu jak na druku nr 1 - stanowi 
zalycznik nr 3 do protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
b) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze zgodnie z ustawy o samorzydzie gminnym, 
ustawa 0 rachunkowosci i ustawy o sprawozdanie fmansowe Gminnego Osrodka Zdrowia w 
Wielkiej Nieszawce podlega zatwierdzeniu przez Rad? Gminy. Bilans na dz. 31.12.2015r. po 
stronie aktywow i pasywow zamknyl si? w kwocie 554.829,68 zl , rachunek zyskow strat zamknyl 
si? w kwocie zysku netto 54.130,70 zl , ktory zostanie w calosci przeznaczony na zwi?kszenie 
kapitalu. Sprawozdanie zostalo przedstawione w formie tabelarycznej ze szczeg61owymi 
objasnieniami. Na ewentualne pytania odpowiedzi udzieli obecna na sali glowna ksi?gowa 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca Komisji Aniela Grela - poinformowala, ze komisja na posiedzeniu w dn. 
25.04.2016r. zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyi dyskusj?. 
Radna Malgorzata Kopahska-Mizeria - wyraziia zadowolenie, ze Osrodek Zdrowia nie 
przynosi strat, za co podzi?kowala jako przewodniczyca komisji Rewizyjnej. Wyraziia nadziej?, 
ze te oszcz?dnosci nie zostaly poczynione kosztem obslugi piel?gniarskiej, bo dodzwonienie si? 
do osrodka i zarejestrowanie jest bardzo trudne. 
Radny Krzysztof Czarnecki - zapytal, czy sy problemy z platnosciami za uslugi z NFZ. 
Radny Michal Dqbrowski - zapytal, ilu mieszkahcow jest zarejestrowanych w osrodku. 
Ksî gowa Maria Kotowska-Grgzlikowska - odpowiedziala, ze NFZ nigdy nie spoznia si? z 
platnosciy faktur. Liczba zapisanych pacjentow wynosi ok. 2700 osob, ale nie wszyscy sy 
mieszkahcami gminy. Kazdy ma prawo wyboru przychodni, do ktorej nalezy. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - poinformowal, ze rowniez slyszal o 
trudnosciach w dodzwonieniu si? do osrodka. 
Radna Aniela Grela - powiedziala, ze nawet w godzinach popoludniowych, kiedy jest mniej 
pacjentow, rowniez trudno jest si? dodzwonic. Rozmawiala w tej sprawie z kierownikiem GOZ, 
ktory zadeklarowal wydluzenie czasu pracy piel?gniarki, ktora obecnie pracuje na pol etatu, do % 
etatu. To rozwiyzaloby problem w godzinach przedpoludniowych, kiedy jest najwi?cej pracy. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - potwierdzil, ze problem z odbieraniem telefonow w Osrodku 
Zdrowia, byl rowniez omawiany na posiedzeniu Rady Spolecznej GOZ. Trzeba czekac na decyzj? 
kierownika w tej kwestii. Cz?sc nieodebranych telefonow, ale nie wszystkie, mozna wytlumaczyc 
nadmiarem obowiyzkow. 
Przewodniczacy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod giosowanie uchwal? Nr XVII/94/2016 

Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 kwietnia 2016 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
fmansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Osrodka Zdrowia w Wielkiej Nieszawce za 
2015 rok w brzmieniu jak na druku m 2 - stanowi zalycznik nr 4 do protokoiu. 
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Za jej przyj^ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
c) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze przez 2 lata nie podnoszono w gminie oplaty za 
wod? i za scieki. Podwyzka jest symboliczna: oplata z wod? - 4 gr, oplata za scieki - 3 gr. Gmina 
Wielka Nieszawka ma jedne z najtahszych oplat w calej Polsce. Udalo mu si? wynegocjowac z 
Toruhskimi Wodociygami nisky cen? wody na kolejne lat 2017-2018. W zwiyzku z powstaniem 
spolki Wody Polskie, ceny b?dy rosnyc. Wojt wniosi o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie 
i tresci. 
W zwiyzku z tym, ze wszystkie komisje opiniowaly projekt uchwaly Przewodniczacy Rady 
poprosil przewodniczycych komisji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczyca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - powiedziala, ze na posiedzeniu w dn. 25.04 
komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczyca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - powiedziala, ze 
na posiedzeniu w dn. 25.04 komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczyca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - powiedziala, ze 
komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczyca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - powiedziala, ze 
komisja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczycy Rady otworzyi dyskusj?. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - stwierdzil, ze nie rozumie sformulowania z 
uzasadnienia, ze ceny wzrastajy z uwagi na oszcz?dnosci odbiorcow w ilosci zuzytej wody. 
Powinny bye w zwiyzku z tym nizsze. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - opowiedzial, ze jezeli odbiorcy pobierajy duze ilosci wody, to te 
same koszty inaczej si? rozkladajy i cena jednostkowa jest nizsza, jezeli pobierajy mniej wody, to 
cena jest wyzsza. Mieszkahcow przybywa, wi?c ogolne zuzycie wody wzrasta, ale w przeliczeniu 
na jednego mieszkahca zuzycie drastycznie spada. 
Przewodniczycy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod giosowanie uchwal? Nr XVIII/95/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 kwietnia 2016 r. w ustalenia oplaty za wod? i oplaty za 
odprowadzanie sciekow w brzmieniu jak na druku nr 3 - stanowi zalycznik nr 5 do protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
d) 
Przewodniczycy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody na 
nabycie w drodze darowizny nieruchomosci gruntowej dz. nr 389/20, polozonej w Malej 
Nieszawce. Wojt wniosi o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczycy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczyca Komisji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie, w zwiyzku z przyj?ciem przez Rad? Gminy dn. 
15.12.2015r. stanowiska ws. inwestycji drogowych. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusj i . 
Przewodniczycy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod giosowanie uchwal? Nr XVIII/96/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 kwietnia 2016 r. w wyrazenia zgody na nabycie 
nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala Nieszawka (dz. nr 389/20) w 
brzmieniu jak na druku nr 4 - stanowi zalycznik nr 6 do protokoiu. 
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Za jej przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
e) 
Przewodniczycy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody na 
nabycie w drodze darowizny nieruchomosci gruntowej dz. nr 291/6, polozonej w Malej 
Nieszawce. Wojt wniosi o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczycy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczyca Komisji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczycy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod giosowanie uchwal? Nr XVIII/97/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 27 kwietnia 2016 r. w wyrazenia zgody na nabycie 
nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala Nieszawka (dz. nr 291/6) w brzmieniu 
jak na druku nr 5 - stanowi zalycznik nr 7 do protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 

Ad. 4 
Przewodniczycy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 6 radni ocen? zasobow pomocy 
spolecznej opracowany przez GOPS w Wielkiej Nieszawce. W opracowaniu znalazly si? dane 
dotyczyce sytuacji demograficznej i spolecznej, dane o korzystajycych z pomocy i wsparcia, dane 
dotyczyce wyplacanych swiadczeii i in, szczegolowo przedstawione. Jezeli sy pytania, odpowie na 
nie Magdalena Zbikowska, kierownik GOPS, obecna na sali. 
Przewodniczycy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu o 
opini? w tej sprawie. 
Przewodniczyca Komisji Aniela Grela - poinformowala, ze na posiedzeniu w dn. 25 kwietnia 
br. komisja zaopiniowala sprawozdanie pozytywnie. 
Przewodniczycy Rady otworzyi dyskusj?. 
Radny Michal Dybrowski - stwierdzil, ze nie tylko w Polsce zjawisko korzystania z pomocy 
spolecznej przez kolejne pokolenia, jest obecne. Dzieje si? tak w calej Europie. 
Radna Malgorzata Wieczerzak-Malysz - zauwazyla, ze po analizie sprawozdania mozna 
wywnioskowac, ze liczba osob korzystajycych z pomocy spolecznej maleje. 
Kierownik GOPS Magdalena Zbikowska - wyjasnila, ze zmienil si? sposob liczenia osob 
korzystajycych ze swiadczen. Wczesniej wykazywano wszystkich czlonk6w rodziny, a obecnie 
wykazuje si? tylko osoby, dla ktorych wydano decyzje. Rzeczywiscie zmniejszyla si? liczba osob 
korzystajycych z niektorych form pomocy np. dofinansowania obiadow, poniewaz skonczyly juz 
szkol?, a rodziny te korzystaly tylko z tej formy pomocy. Innym czynnikiem jest migracja 
mieszkahcow, ktorzy przenoszy si? do innych gmin i tam pobierajy swiadczenia. Jest nadal spora 
grupa osob korzystajyca systematycznie z pokolenia na pokolenie z pomocy spolecznej. 
Radny Krzysztof Czarnecki - zapj^al, czy zmniejszanie si? bezrobocia ma wplyw na 
zmniejszenie si? ilosci osob korzystajycych z pomocy spolecznej na terenie gminy. 
Kierownik GOPS Magdalena Zbikowska - opowiedziala, ze stopa bezrobocia na terenie gminy 
utrzymuje si? od lat na tym samym niskim poziomie 2-3% i to nie ma wplywu na ilosc 
korzystajycych z pomocy osob. Zdarza si? to tylko wtedy, kiedy osoby bezrobotne zostajy 
zakwalifikowane na staz i stypendium stazowe powoduje przekroczenie progu dochodowego 
uprawniajycego do pobierania swiadczen. Po zakohczeniu 6-miesi?cznego stazu stajy si? 
ponownie beneficjentami pomocy spolecznej. 
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Przewodniczycy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod giosowanie Ocen? zasobow pomocy 
spolecznej na rok 2015 dla Gminy Wielka Nieszawka w brzmieniu jak na druku nr 6 - stanowi 
zalycznik nr 8 do protokoiu. 
Za jej przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la ocen? 
jednoglosnie. 

Ad. 5 
Przewodniczycy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 7 przedstawiono sprawozdanie z 
realizacji programu wspolpracy Gminy Wielka Nieszawka z organizacjami pozarzydowymi za rok 
2015, ktory zostal przyj?ty uchwaly Nr IV/22/2015 Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 30 
stycznia 2015 r. Zgodnie z ustawy o dzialalnosci pozytku publicznego i wolontariacie organ 
wykonawczy jednostki samorzydu terytorialnego sklada radzie gminy sprawozdanie z realizacji 
programu za rok poprzedni do 31 maja kazdego roku. Zadania zapisane w programie zostaly 
zrealizowane. W sprawozdaniu szczegolowo opisano wszystkie dzialania z podaniem kwot 
przekazanych na ich realizacj?. Nie ma zadnej zarejestrowanej lokalnej organizacji pozytku 
publicznego posiadajycej KRS z siedziby na terenie gminy, jak to jest na terenie innych gmin, co 
umozliwiloby zlecanie realizacji zadah publicznych w ramach organizowanych konkursow. 
Przewodniczycy Rady poprosil przewodniczycy Komisji Statutowo-Regulaminowej o opini? w 
tej sprawie. 
Przewodniczyca Komisji Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, ze komisja zaopiniowala 
sprawozdanie pozytywnie. 
Przewodniczycy Rady otworzyi dyskusj?. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - powiedzial, ze na terenie gminy dziala „Lesna 
Kraina" posiadajyca K R S . 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze nie jest to organizacja zarejestrowana na terenie 
gminy, ale dzialajyca w ramach organizacji ogolnopolskiej. 
Przewodniczycy Rady zamknyl dyskusj? i wniosi pod giosowanie Sprawozdanie z realizacji 
programu wspolpracy Gminy Wielka Nieszawka z organizacjami pozarzydowymi za rok 2015 w 
brzmieniu jak na druku nr 7 - stanowi zalycznik nr 9 do protokoiu. 
Zajego przyj?ciem glosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujycych 
si? nie bylo. Przewodniczycy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
sprawozdanie jednoglosnie. 

Przewodniczycy Rady oglosil 10-minutowy przerwf. 
Po przerwie Przewodniczycy wznowil obrady. 

Ad. 6 
Przewodniczycy Rady oddal glos przewodniczycym Komisji w celu zlozenia informacji z 
dzialalnosci komisji mi?dzy sesjami, i tak: 

a) Przewodniczyca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, 
ze komisja spotkala si? w dn. 26 kwietnia i opiniowala materialy na sesj?. 

b) Przewodniczyca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 26 kwietnia opiniowala materialy na 
sesj?. 

c) Przewodniczyca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 2 razy, w dn. 31 marca dokonala przeglydu placow 
zabaw na terenie gminy, w dn. 25 kwietnia opiniowala materialy na sesj?. 

d) Przewodniczyca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja spotkala si? 2 
razy, w dn. 8 kwietnia komisja oceniala realizacj? inwestycji gminnych z roku 2015 na 
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podstawie sprawozdania Referatu Inwestycji oraz stan obiektow rekreacyjnych na 
podstawie wizji lokalnej CSiR „01ender" w Wielkiej Nieszawce, w dn. 25 kwietnia 
opiniowala materialy na sesj?. 

Ad. 7 
Przewodniczycy przedstawil informacj? z realizacji uchwal podj?tych na XVII sesji Rady Gminy, 
ktora odbyla si? w dniu 23 marca 2016 r. 

Ad. 8 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - przedstawil radnym wizualizacj? projektow Centrum Obslugi 
Mieszkahcow w Wielkiej Nieszawce. Zadna z przygotowanych koncepcji nie spelnia oczekiwan i 
dlatego umowa z biurem projektowym zostanie rozwiyzana, a przetarg na projekt rozpisany na 
no wo z przyj?ciem irmych kryteriow oceny ofert: 60 % cena, 35 % wst?pna koncepcja 
architektoniczna wraz z koncepcjy rozwiyzah funkcjonalnych, 5 % wysokosc kar umownych. 
Radny Krzysztof Czarnecki - stwierdzil, ze skoro sy takie problemy z projektantem moze warto 
rozpoczyc wspolprac? z uczelniami i oglosic konkurs dla studentow IV i V roku architektury na 
wykonanie projektu. Wplyn?loby kilkadziesiyt projektow. 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - stwierdzil, ze kazda epoka ma swojy architektur? i 
rozne gusta. Nalezy budowac z duchem czasu. Po co szukac daleko, w Toruniu sy firmy 
projektowe, z ktorymi wspolpraca bylaby latwiejsza ze wzgl?du na odleglosc od gminy. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze w Toruniu nie ma biur architektonicznych z 
prawdziwego zdarzenia. Jezeli chodzi o konkurs dla studentow, gdyby ogloszono go 2 lata 
wczesniej, to moze jakis projekt by si? wybralo. Zmiana istotnych warunkow zamowienia poprzez 
zmniejszenie w kryteriach wyboru ofert wagi ceny do 60 %, spowoduje, ze wygra biuro 
projektowe z duzym doswiadczeniem, a nie tahsze 1-osobowe biuro bez zadnego doswiadczenia. 
Przewodniczycy Rady - przypomnial radnym o terminie skladania oswiadczeh majytkowych, tj. 
do 30 kwietnia. 
Radna Aniela Grela - zapytala, czy b?dy miejsca dla 3-latk6w w przedszkolu i czy zapadly 
jakies decyzje odnosnie koncepcji nowego osrodka zdrowia na wczorajszym posiedzeniu rady 
spolecznej GOZ. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - w imieniu mieszkahcow podzi?kowala 
za wyrownanie ul. Bukowej. Nadal jest problem z ul. Radosny. Powiedziala, ze chce zlozyc do 
budzetu partycypacyjnego wniosek o oswietlenie ul. Lesnej i wybudowanie chodnika. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - poruszyl problem udost?pniania pomieszczeh w 
gimnazjum na proby „Lesnej Krainy". 
Radna Malgorzata Wieczerzak-Malysz - odpowiadajyc na powtarzajyce si? pytania soltys 
Malej Nieszawki o ul. Bukowy i Radosny stwierdzila, ze rada gminy przyj?la stanowisko w 
sprawie inwestycji drogowych i stanowisko w spawie oswietlenia na ten i kolejne lata. Jezeli jakas 
droga zostala przyj?ta do realizacji, a tak jest w przypadku tych ulic, to b?dzie zmodernizowana. 
Prosila p. soltys o zapoznanie si? ze stanowiskami, aby nie powtarzac na kazdej sesji tych samych 
pytah. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiadajyc na poruszone kwestie, poinformowal, ze: 

- jezeli chodzi o osrodek zdrowia, mozna sprawdzic na stronie intemetowej gminy 
specyfikacj?, w ktorej podano, jakie pomieszczenia mialyby si? w nim znalezc. Zalozona 
ilosc pomieszczeh pozwoli na prawidlowe funkcjonowanie osrodka, popraw? obslugi 
mieszkahcow, i tym samym zwi?kszenie liczby pacjentow, oraz bezpieczne 
przechowywanie dokumentacji medycznej, 

- jezeli chodzi o oswietlenie ul. Lesnej, tak jak mowila radna Wieczerzak-Malysz, realizacje 
sy rozpisane w stanowiskach do 2018 roku, mozna zlozyc wniosek do budzetu 
partycypacyjnego, kiedy zostanie on przyj?ty do glosowania i otrzyma odpowiedniy ilosc 
glosow - zostanie zrealizowany, 
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- jezeli chodzi o budow? chodnika na ul. Lesnej, jest to teren nalezycy do Lasow 
Pahstwowych, trzeba uzyskac zgod?, a jest to bardzo dluga procedura, 

- jezeli chodzi o pomieszczenie dla „Lesnej Krainy", zostala spisana umowa i wyznaczone 
terminy, kiedy grupa ma prawo korzystac z pomieszczeh w gimnazjum, 

- jezeli chodzi o przyj?cie 3-latk6w do przedszkola, nie ma dla nich miejsc, obowiyzek ich 
przyj?cia powstanie w roku szkolnym 2017/2018. Obecnie gmina jest zobowiyzana do 
zapewnienia prawa do wychowania przedszkolnego dzieciom 4- i 5-letnim roku szkolnym 
2016/2017, i zapewnia to prawo 73 ch?tnym dzieciom w przedszkolu „Lesny Ludek" w 
Malej Nieszawce. Cz?sc dzieci z terenu gminy ucz^szcza do przedszkoli publicznych i 
niepublicznych w Toruniu i innych gminach. Za te dzieci gmina rowniez placi. Trudno 
teraz podjyc jakies decyzje o nowej inwestycji, gdyz w przypadku likwidacji gimnazjow, 
do dyspozycji b?dzie budynek po gimnazjum w Cierpicach. Bye moze b?dy miejsca dla 17 
ch^tnych 3-latk6w w przedszkolu „Lesny Ludek" w Toruniu, co si? okaze po zakohczeniu 
rekrutacji. 

Rady Krzysztof Czarnecki - powiedzial o zlym stanie chodnika przy ul. Toruhskiej. 
Radna Malgorzata Kopahska-Mizeria - zastanawiala si?, czy tak jak w przypadku sali 
koncertowej na Jordankach, nie mozna by oglosic konkursu na projekt Urz?du Gminy, zamiast 
przeprowadzania przetargu, oczywiscie nie wsrod studentow, ktorzy nie majy odpowiednich 
uprawnieh do projektowania. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze procedura konkursowa jest duzo dluzsza, niz 
procedura przetargowa, gdyz trwa ok. 1 roku. Specyfikacja przetargu b?dzie tak przygotowana, 
aby zostalo wybrane biuro projektowe, ktore ma potencjal i doswiadczenie w projektowaniu 
podobnych obiektow. Oferty b?d? oceniane rowniez pod kytem doswiadczenia, a nie tylko ceny. 
Jezeli chodzi o chodnik na ul. Toruhskiej, w planach inwestycyjnych nie uj?to jego modernizacji. 
Uszkodzenia sy na biezyco naprawiane, sy one spowodowane wjezdzaniem ci?zar6wek na 
chodnik. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - przedstawila inicjatyw? mieszkahcow 
ul. Rzemieslniczej, aby oczyscic row zasypany smieciami i teren przy wyjezdzie do torn. Prosila o 
udost?pnienie koparki i podstawienie kontenera. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze gmina udost?pni sprz?t i zaplaci za kontener, po 
ustaleniu terminu. 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - odnoszyc si? do sprawozdania o pomocy spolecznej, 
stwierdzil, ze ilosc korzystajycych z niej osob b?dzie wzrastala, bo sy ludzie, ktorzy woly 
korzystac z zasilkow niz podjyc zatrudnienie. Rzyd musi znalezc takie rozwiyzania systemowe, 
aby ich zaktywizowac i aby ci ludzie chcieli pracowac. Wtedy koszty pomocy spolecznej bylyby 
mniejsze. Jak donosi prasa, w Polsce jest juz ponad 1 milion Ukraincow, ktorzy zarabiajy4 mid zl 
rocznie, z czego wywozy 3 mid zl . 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - zapytal o ponowny akcj? instalacji pomp ciepla. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze w obecnej chwili nie ruszyl zaden konkurs ze 
srodk6w unijnych. 
Ad. 9 . 
Przewodniczycy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski podzi?kowal zebranym za wzi?cie udzialu 
w XVIII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknyl obrady. 

Protokolowala: 
Ewa Wr6blewska-Kucharska 

P R Z p W O D N r C Z A C Y 
H A D Y G M I N Y 

Ireneusz Smiechowski 
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